
لحاظ ۳۰ نمره مثبت برای رانندگان 
حین صدور گواهینامه

رئیس ســابق پلیس راهور تهران بزرگ معتقد اســت طرح های تشــویقی 
رانندگان باید مثبت باشد نه منفی؛ به این معنا که نمره منفی گواهینامه ها با 

طرح مثبت تری جایگزین شود.
چندی پیش رئیس پلیس راهور فراجا از تدوین طرحی خبر داد که براساس 
آن رانندگان قانونمدار تشــویق و رتبه بندی می شوند، از تسهیلات ویژه ای 

بهره مند خواهند شد.
سردار محمدرضا مهماندار رئیس سابق پلیس راهور تهران بزرگ در گفت وگو 
با ایسنا درباره طرح های تشویقی و تنبیهی رانندگان گفت: من معتقدم بهتر 
است رانندگان را برای رانندگی قانونمندتر و ایمن تر، تشویق کنیم نه تنبیه، 
زیرا این امر بار روانی مناســب تری خواهد داشت.وی با اشاره به نمره منفی 
در گواهینامه ها افزود: به عنوان مثال، در طرح نمره منفی گواهینامه ها، اگر 
فردی ۳۰ نمره منفی بگیرد؛ ممکن است گواهینامه خود را از دست بدهد و 

یا به صورت موقتی شش ماه از رانندگی تعلیق شود.
رئیس ســابق پلیس راهور تهران بزرگ ادامه داد: درست است که هیچکس 
دوســت ندارد گواهینامه خود را از دست بدهد و افراد سعی می کنند کمتر 
مرتکب تخلف شــوند که این نمرات منفی را کسب نکنند اما باز هم به نظر 
من طرح های تشویقی و مثبت تاثیرگذارتر هستند. مثلا می توان طرحی ایجاد 
کرد و در آن به یک نسبتی، نمرات مثبت داشته باشند. اگر رانندگان قانونمند 
رانندگــی کردند؛ نمره های مثبت خود را افزایــش دهند و در غیراینصورت 

نمرات خوب خود را از دست بدهند.
وی افزود: شــاید نتیجه هر دو طرح یکسان باشــد؛ اما با این روش، راننده 
تشویق می شــود از دارایی خود بیشتر محافظت کند و این امر تاثیرگذاری 
بیشتری دارد. در این شــیوه می توان هنگام صدور گواهینامه به افراد گفته 
شــود که شــما مثلا ۳۰ نمره مثبت دارید و باید از آن محافظت کنید و در 
صورت تخلف، از نمرات شــما کاسته می شود و اگر به صفر برسد؛ گواهینامه 
شــما باطل می شود.رئیس ســابق پلیس راهور تهران بزرگ در خاتمه ابراز 
امیدواری کرد که طرح های این چنینی، روزی در قانون ما به تصویب برسند.

تداوم پیگیری های هواشناسی تهران
برای جلوگیری از ساخت و ساز 

در حریم ایستگاه ژئوفیزیک
مدیرکل هواشناسی استان تهران با اشاره به پیگیری موضوع ساخت و ساز در 
حریم ایستگاه هواشناسی موسسه ژئوفیزیک گفت: علیرغم تمام پیگیری های 
ما در سطح ملی و استانی، مراحل این ساختمان سازی طی ماه های گذشته 
ادامه داشت و گودبرداری عمیقی انجام شده و زیرسازی ها در حال انجام است 
و اگر قرار باشد که این بلند مرتبه سازی به نتیجه برسد، خطر تعطیلی این 

ایستگاه هواشناسی به علت بی استفاده شدن داده های آن وجود دارد.
۸ آبان ماه مهدی چمران - رئیس شــورای شــهر تهران - از توقف ساخت 
و ســاز به علت دریافت نکردن مجوز ســاخت خبر داد. در پی این تصمیم 
مدیرکل هواشناســی اســتان تهران با اشــاره به عملیات عمرانی در حریم 
ایســتگاه هواشناسی موسسه ژئوفیزیک، از تداوم پیگیری ها برای جلوگیری 
از بلندمرتبه سازی در این حوزه خبر داد.مازیار غلامی در گفت و گو با ایسنا 
افزود: ایستگاه هواشناسی موسسه ژئوفیزیک دانشگاه تهران دومین ایستگاه 
هواشناســی از نظر قدمت بعد از ایستگاه فرودگاه مهرآباد در پایتخت است، 
قریب به ۶۰ ســال قدمت دارد و و در ابتدا به صورت ایســتگاه اقلیم شناسی 

و در حال حاضر به عنوان ایستگاه هواشناسی سینوپتیک فعالیت می کند.
مدیر کل هواشناسی اســتان تهران با بیان اینکه این ایستگاه تنها ایستگاه 
هواشناسی در مرکز شهر تهران است، گفت: در تهران پنج ایستگاه هواشناسی 
در شمیرانات )اقدسیه(، چیتگر، فرودگاه مهرآباد، اداره کل مدیریت بحران و 
موسسه ژئوفیزیک داریم.وی تاکید کرد: اندازه گیری کمیت های هواشناسی 
در مرکــز تهران از بعد ملی و بین المللی مهم اســت چــون داده ها پخش 
منطقه ای می شود و به عنوان ورودی مدل های پیش بینی مورد استفاده قرار 
می گیرد بنابراین ایستگاه هواشناسی موسسه ژئوفیزیک هم از نظرپایش جو 
و هم پیش بینی به ویژه در زمینه تشــخیص مخاطرات هواشناســی اهمیت 
ویــژه ای دارد.غلامی در بخش دیگری از صحبت های خود گفت: متاســفانه 
از پاییز ســال قبل زمزمه هایی مبنی بر تصمیم دانشــگاه تهران به ساخت 
ســاختمان بلندمدت در مجاورت ایستگاه هواشناسی ژئوفیزیک شنیدیم و 
پس از مدتی تبدیل به واقعیت شد. اولین نشانه ها را اوایل بهمن دیدیم و با 
مدیر موسســه ژئوفیزیک مکاتبه کردیم و از او خواستیم برای ساخت و ساز 
در حوالی ایستگاه هواشناسی، این کار را با رعایت استانداردهای هواشناسی 
انجام دهند چون ساختمان بلندمرتبه می تواند روی اندازه گیری کمیت های 
هواشناسی تاثیر منفی بگذارد. به عنوان نمونه بر سرعت وجهت وزش باد موثر 
باشد و روی بارش و تابش تاثیر بگذارد چراکه روی ایستگاه هواشناسی سایه 

می اندازد و مانع می شود.
به گزارش ایسنا، مدیرکل هواشناسی استان تهران اضافه کرد: دو هفته بعد 
از نامه من به مدیر موسســه ژئوفیریک، ســحر تاجبخش – رئیس سازمان 
هواشناســی – با دکتر محمد مقیمی - رئیس وقت دانشگاه تهران - مکاتبه 
کرد و از او خواســتار رعایت اســتانداردهای هواشناسی در ساخت و ساز در 
حریم ایستگاه ژئوفیزیک شد. تا این موقع فعالیت عمرانی هنوز شروع نشده 
بود. اواخر اسفندماه ساخت و ســاز آغاز و گودبرداری عمیقی انجام شد. در 
این شرایط مکاتبات در ســطح ملی و استانی تداوم پیدا کرد و از مسوولان 
خواستیم به حفظ حریم ایستگاه هواشناسی موسسه ژئوفیزیک کمک کنند. 
کماکان پیگیری ها در ســطح ملی و اســتانی ادامه دارد. وی درباره رایزنی 
با شــورای شهر برای رعایت اســتانداردها به منظور ساخت و ساز در حوالی 
ایســتگاه هواشناسی ژئوفیزیک گفت: ســه هفته قبل با ناصر امانی - عضو 
شورای شهر تهران - دیدار کردم و از او کمک خواستم تا در حوزه شهرداری 

پیگیری کنند تا بتوانیم مساله را حل کنیم.
مدیرکل هواشناسی استان تهران تاکید کرد: ما مخالف پروژه دانشگاه نیستیم 
ولی معتقدیم ضمن رعایت اســتانداردهای هواشناسی فعالیت های عمرانی 
انجام شود اما دانشگاه تهران قصد ساخت سه بلوک ۲۵ طبقه ای را دارد این 
در حالیست که طبق استاندارد هواشناسی، فاصله افقی استاندارد از هر سازه 
۱۰ برابر ارتفاع آن اســت. به عنوان نمونه اگر سازه ای سه متر ارتفاع داشته 
باشد باید ۳۰ متر از محل ایستگاه هواشناسی فاصله بگیرد البته این معیار، 
حداقل استاندارد فاصله بین یک ســازه تا ایستگاه هواشناسی است.غلامی 
در پایان اظهارکرد: پیشــنهاد و درخواست ما از دانشگاه تهران این است که 
تغییرات در پروژه به گونه ای باشــد که هــم آن ها برنامه های عمرانی خود را 
پیش ببرند و هم استانداردهای اندازه گیری هواشناسی دچار خدشه نشود و 

اندازه گیری ها با خطا همراه نباشد.

کاهش دمای هوای تهران
اداره کل هواشناسی استان تهران اعلام کرد از کاهش هوای تهران از یکشنبه 

)۱۳ آبان ماه( خبر داد.
به گزارش ایســنا، بر اســاس تحلیل الگوهای همدیدی و بررسی نقشه های 
پیش یابی، آسمان اســتان تهران تا یکشنبه )۱۳ آبان ماه( صاف تا قسمتی 
ابری در بعضی ساعت ها همراه با وزش باد ملایم و در نواحی پرتردد شهری، 

با غبار محلی رقیق و کاهش کیفیت هوا پیش بینی می شود. 
از بعدازظهر یکشنبه تا روز دوشنبه )۱۳ تا ۱۴ آبان ماه( با ورود سامانه بارشی 
از غرب کشور، افزایش ابر، در بعضی ساعات بارش باران و افزایش سرعت باد، 
گاهی رعدوبرق و در ارتفاعات بارش باران و برف و در نیمه جنوبی و مناطق 
غربی گاهی وزش باد شدید شــد و احتمال گرد خاک دور از انتظار نیست.
طی روز سه شنبه آسمان استان تهران صاف تا قسمتی ابری، گاهی همراه با 

وزش باد پیش بینی می شود.
امروز افزایش نســبی دما و روزهای یکشنبه تا سه شنبه کاهش نسبی دما 

مورد انتظار است.
طبق اعلام اداره کل هواشناسی استان تهران، آسمان شهر تهران امروز )۱۲ 
آبــان( صاف کمی ابری، گاهی وزش باد با حداقل دمای ۱۴ و حداکثر دمای 
۲۱ درجه سانتیگراد و روز یکشــنبه )۱۳ آبان ماه( کمی ابری همراه با غبار 
رقیق، در بعدازظهر افزایش باد با حداقل دمای ۷ و حداکثر دمای ۱۳ درجه 

سانتیگراد پیش بینی می شود.

راهور

محیط زیست

هواشناسی

آماده باش هلال احمر در ۱۵ استان
در پی هشدار سازمان هواشناسی

 رئیس سازمان امداد و نجات با اشاره به هشدار سازمان 
هواشناسی مبنی بر رگبار شــدید باران، گرد و غبار در 
نواحی مستعد و برف در ارتفاعات، از آماده باش امدادگران 

هلال احمر در ۱۵ استان خبر داد.
بابــک محمودی با اشــاره به هشــدار ســطح نارنجی 
هواشناســی، گفت: در پی هشدار ســازمان هواشناسی 
مبنی بر رگبار شــدید باران، در نواحی گرمسیر با رعد و 
برق و تگرگ، وزش باد شدید موقتی، در نواحی مستعد 
همراه با گرد و خاک، کاهش محســوس دما در نواحی 
سردســیر و بارش برف در ارتفاعات، تیم های عملیاتی 
هلال احمــر در ۱۵ اســتات به حالــت آماده باش کامل 
درآمدند.وی افزود: سازمان هواشناسی در استانهای ایلام، 
شمال خوزستان، کرمانشاه، لرستان، کردستان، زنجان، 
گیلان، شــمال چهارمحال  و بختیــاری، غرب مرکزی، 
جنوب آذربایجان غربی، آذربایجان شــرقی، اردبیل و روز 
جمعه در شــمال خوزستان، ایلام، کرمانشاه، کردستان، 
لرســتان، همدان، مرکزی، زنجان، آذربایجان شــرقی، 
اردبیل، گیلان، مازندران، نوار غربی و شــمال اصفهان و 
شمال استانهای: چهارمحالبختیاری، قزوین، البرز و تهران 

هشدار سطح نارنجی اعلام کرده است.
به گزارش ایسنا، رئیس سازمان امداد و نجات بیان کرد: از 
هم وطنان درخواست داریم که به هشدارهای هواشناسی، 
سازمان راهداری  و نهادهای امدادی توجه کنند و از تردد 
در ارتفاعــات و اتراق در حاشــیه رودخانه ها خودداری 
کنند.به گزارش سایت هلال احمر، هم وطنان در صورت 
بروز مشــکل می توانند با شماره تماس ندای امداد ۱۱۲ 

هلال احمر به صورت شبانه روزی تماس بگیرند.

بازنگری و ابلاغ فهرست محدودیت 
واردات مواد اولیه دارویی دارای تولید 

داخل پس از ۸ سال
 رئیس ســازمان غذا و دارو، از بازنگری و ابلاغ فهرست 
محدودیت واردات مواد اولیه دارویی دارای تولیدداخل با 
هدف حمایت از تولیدکنندگان داخلی و تأمین به موقع 
این اقلام پس از ۸ ســال خبــر داد و این اقدام را نقطه 
عطفــی در حمایت از صنعت تولید مــواد اولیه دارویی 

کشور برشمرد.
به گزارش ایلنا، ســید حیدر محمدی بیان داشت: این 
بازنگری با هــدف اولویت دهی به تأمین مــواد اولیه از 
منابع داخلی و تقویت زنجیره تأمین دارو در کشور انجام 
شده است. بر این اساس، واردات مواد اولیه ای که دارای 
مشــابه داخلی هســتند، تنها در صورت تأیید اداره کل 
مبنی بر عدم امکان تامین از ســوی تولیدکننده داخلی 
و در چارچوب سقف های تعیین شده مجاز خواهند بود. 
شرکت های تولیدکننده دارو ملزم به ارسال مستندات و 
دریافت مجوز از ســامانه تیتک پیش از اقدام به واردات 
خواهنــد بود.وی همچنین تصریح کــرد تمامی مراحل 
تأمیــن ارز، معافیت های مالیاتی و گمرکی در چارچوب 
همین سقف های تعیین شده انجام خواهد شد. اطلاعات 
دقیق و به موقع شرکت ها نقش کلیدی در تصمیم گیری 
اداره کل دارو در خصوص تأمین مواد اولیه خواهد داشت 
و هرگونه مغایرت در این اطلاعات با مســئولیت شرکت 
خواهد بود.به گفته رئیس سازمان غذا و دارو این فهرست 
بر اســاس عملکرد تولیدکنندگان و شرایط بازار حداقل 
سالانه به روزرسانی و مجدداً ابلاغ می شود. شرکت هایی 
که متقاضی واردات مواد خارج از این فهرســت هستند، 

باید مطابق رویه های گذشته عمل کنند.

۴۶ درصد از بزرگسالان مبتلا به 
پرفشاری خون از بیماری 

خود اطلاعی ندارند
فشــار خون بالا به عنوان قاتل خاموش معروف است که 
در ایران نیز یکی از بیماری های شایع است و بسیاری از 

افراد به دلیل سبک زندگی نادرست درگیر آن هستند.
به گزارش ایســنا طبق آمار ســازمان جهانی بهداشت 
حدود ۱.۲۸ میلیارد بزرگسال ۳۰ تا ۷۹ ساله در سراسر 
جهان مبتلا به فشار خون هستند که بیشتر )دو سوم( در 
کشورهای با درآمد کم و متوسط زندگی می کنند.تخمین 
زده می شــود که ۴۶ درصد از بزرگسالان مبتلا به فشار 

خون بالا از ابتلای خود به این بیماری اطلاعی ندارند. 
کمتر از نیمی از بزرگســالان )۴۲درصد( مبتلا به فشار 
خون بالا تشــخیص داده شده و درمان می شوند. تقریباً 
از هر پنج بزرگســال )۲۱ درصد( یک نفر آن درگیر این 

بیماری است.
فشار خون بالا عامل اصلی مرگ و میر زودرس در سراسر 
جهان اســت. یکی از اهداف جهانی بــرای بیماری های 
غیرواگیر کاهش شــیوع فشار خون به میزان ۳۳ درصد 

بین سال های ۲۰۱۰ تا ۲۰۳۰ است.

هلال احمر

سلامت
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چین در یک سال گذشته مقصد اصلی 
شهری  مدیران  خارجی  ســفرهای 
تهران بوده است و در این مدت، ۱۴ 
بار مدیران و کارکنان شهرداری به این 
کشور سفر کرده اند. موضوع ۱۰ سفر، 
»حمل و نقل عمومی« بوده و ۴ سفر 
دیگر هم به دلیل حضور در »اجلاس 
در  »شرکت  ابریشم«،  راه  بین المللی 
ششمین دوره جایزه جهانی گوانژو«، 
حضور در »مجمع جهانی شهرداران« 
و بازدید تخصصی از »کارخانه بائولی 

چین« انجام شده است.
پرمســافرترین ســفر مدیران شهری به 
چین مربوط به سفر آبان ماه با ۱۳ مسافر 
اســت و طولانی ترین ســفر به چین هم 
۱۶ روزه بوده اســت. براســاس داده های 
سامانه شفافیت شهرداری تهران، مدیران 
شهرداری از مرداد سال ۱۴۰۲ تا شهریور 
سال ۱۴۰۳، ۱۴ بار به چین سفر کرده اند. 
در این ســفرها ۵۳ تن ازمدیریت شهری 

تهران به مدت ۱۲۵روز در چین بوده اند.
اما این سفرها چه دستاوردی برای تهران 
داشته است؟ در گزارشــی که در سامانه 
شفافیت درخصوص دستاوردهای این سفر 
آمده، در حــوزه حمل و نقل، خرید ۷۹۱ 
واگــن عملیاتی و خرید ۲۷۹ واگن نهایی 
شده است. به علاوه، در خصوص خرید دو 
هزار دستگاه اتوبوس با سوخت پاک برقی 
و گازی، ده هزار دســتگاه تاکسی برقی، 
صد هزار دســتگاه موتور سیکلت برقی و 
ده هزار دستگاه ون برقی نیز تفاهم نامه ای 
به دســت آمده اســت. در صورت تحقق 
ایــن امــر، ۳۲۵ میلیون لیتر ســوخت 
معــادل ۸۳۷/۸ میلیارد تومان در ســال 
صرفه جویی خواهد شد و ۲۲۴۰۰ میلیارد 
تومان عایدی در بخش کاهش آلایندگی 
خواهد داشت. در عین حال، تفاهم خرید 
دستگاه حفر تونل مترو به قطر ۱۵.۷ متر، 
توسعه کارخانه واگن سازی تهران، ۱۲۶۰ 
پوژی مترو و مشــارکت در ساخت خط ۸ 
و ۱۱ مترو تهران نیز به دست آمده است.
دراین گزارش دســتاوردهای دیگری هم 
برای این سفر عنوان شده است. در حوزه 
مســکن و شهرسازی، تفاهم برای ساخت 
۲۰ هــزار واحد مســکونی صنعتی و پنج 
هتل پنج ستاره تا سقف پنج میلیارد دلار، 
ساخت سه مجموعه ورزشی، دو مجموعه 
تفریحی و یک پــارک آبی صورت گرفته 
است. روش ساخت واحدهای مسکونی به 
صورت صنعتی و با رعایت الزامات الگوی 
اســلامی ایرانی در قالب شهرک های الگو 
خواهد بود و پس از انتقال فناوری توسط 
طرف داخلی ساخته خواهد شد. این بسته 
قراردادی، ۸ تا ۹ میلیارد دلار منبع مالی 
دارد و در کنار آن، قــراردادی برای ورود 
یک میلیون توریســت چینی در سال به 

تهران تهیه شده است.
هدفی مهم به نام »احداث نیروگاه 

پسماند سوز«
در گزارش شهرداری، در خصوص جزییات 
ســوغات ســه میلیارد دلاری چین اعلام 

شــده که »احداث نیروگاه پسماند سوز«، 
مهم ترین هدف محیط زیســتی ســفر به 
چین اســت. این نیروگاه با شش هزار تن 
ظرفیت، قابلیت تأمیــن روزانه تا ۲۴۵۰ 
مــگاوات برق خواهد داشــت. نکته مهم، 
انتقــال فناوری ســاخت این نیــروگاه و 
سرمایه گذاری ۷۰ درصدی طرف خارجی 
اســت. در عین حال، تأمین اهداف حوزه 
حمــل و نقل )برقی ســازی حمل و نقل( 
خود به تنهایی موجب کاهش ۶۵ هزار تنی 
آلودگی هوا در ســال خواهد شد.براساس 
گزارش شهرداری، از نظر اقتصادی، مجاب 
کردن طرف چینی برای پشــتیبانی مالی 
از مجموعه قراردادها با تنفس یک تا سه 
ساله، مجموعاً ۵ قرارداد یک میلیارد و ۴۰ 
میلیون دلاری انتقال فناوری بود به ایران 
با ۷ میلیــارد دلار انتقال از اروپا به چین 
و با هزینه ۸۴ میلیــون دلار صرفه جویی 
در مصرف ســوخت و کاهش چشــمگیر 
هزینه هــای آلودگــی هوا در تهــران، از 
موفقیت هــای ســفر به چین بــوده و در 
مجموع، دستاوردهای مالی و اقتصادی این 

سفر بالغ بر سه میلیارد دلار بوده است.
دلیل اعتراضات چه بود؟

این گزارش توســط شــهردار تهران در 
صحن شورای شهر هم قرائت شد. سخنان 
شــهردار آن قدر حضــور چینی ها را در 
تهران پررنگ می کرد که صدای بسیاری 
را بلند کــرد. از خودروســازان تا فعالان 
حوزه مسکن ســازی. اما همان زمان هم 
عده ای با خونســردی، در کنــار انتقاد به 
این میزان »چینی شــدن«، این وعده ها را 
چندان اجرایی نمی دانستند. یکی از نکات 
مبهم ایــن قراردادها، بی اطلاعی برخی از 
اعضای شــورای شــهر ازجزییات آن بود. 
انتشــار غیررســمی قراردادها و مقاومت 
دنباله دار شــهرداری برای عدم شفافیت 
قراردادها بــرای نمایندگان مــردم، پای 
نهادهــای نظارتی را هم بــه قراردادهای 
چینی شهرداری باز کرد. هرچند که پس 

از مدتی مدیران شــهری اعلام کردند این 
قراردادها به اعضای منتقد داده شده است. 
سازمان بازرسی هم اعلام کرد ابهاماتی در 
این قراردادها دارد که برخی از آنها برطرف 
شده، اما روند اجرایی آن را متوقف نکرده 

و درحال بررسی قراردادهاست. 
کمیسیون  رئیس  تشکری هاشمی،  جعفر 
عمــران و حمــل و نقل شــورای شــهر 
تهــران در ایــن زمینــه بــه خبرآنلاین 
می گوید: مصوبه شورای شهر درخصوص 
قراردادهای چین از ابتدا ایراداتی داشــت. 
ما در صحن شــورا آن ایــرادات را مطرح 
کردیم و گفتیم بــا این ایرادات، حتما در 
ادامه  کار با مســائل و مشــکلات پیچیده  
قانونی و حقوقی مواجه خواهیم شد. اما به 
هر دلیل، مصوبه در صحن شــورا توانست 
اکثریت لازم را کســب کند و این لایحه 
به تصویب برسد، اما اشکالات به هر شکل 
ادامــه می دهد:  بود.او  پابرجــا  همچنان 
وقتی این لایحه به تصویب رســید، طبق 
قانون باید برای فرمانداری ارسال می شد. 
فرمانداری ایراداتی را به این لایحه گرفت.

متعاقب آن، سازمان بازرسی کل کشور هم 
ایراداتی را مطــرح کرد. این موضوع ادامه 
پیدا کــرد تا حتی در هیات حل اختلاف، 
این موضوع منعکس شــد و تا همین الان 
ما هنوز از رای هیات حل اختلاف در مورد 
سرنوشت این لایحه اطلاعی نداریم. فرض 
بر اینکه این لایحه به تصویب برسد، تازه 
این مبنای قانونی برای شــروع قراردادها 
خواهد بود. طبیعتا تــا مادامی که این به 
تصویب نهایی نرســیده، هرگونه قرارداد و 

هرگونه تعهد واجد ایراد خواهد بود.
تشکری هاشمی تاکید می کند: این موضوع 
علاوه  بــر اینکه در هیــات حل اختلاف 
وزارت کشــور در دســت بررسی است و 
منتظر نتیجه آن هســتیم، در جلســاتی 
هم که خودمان در صحن شــورا داشتیم 
و یا در جلساتی که با سایر اعضا و مدیران 
شهرداری داشتیم، دیدیم که بخش هایی 

از آن واقعا جای نگرانی دارد که اگر رفع و 
رجوع نشود -حتی اگر به تایید هم برسد- 
باز ما با یکسری مشــکل مواجه خواهیم 
بود. مواردی کــه وظیفه  و ماموریت ذاتی 
شهرداری نیســت )مثل ورود در خرید و 
فروش خودرو و تجارت در این زمینه( و یا 
ابهاماتی که در مورد برقی سازی هست )و 
هنوز این ابهامات رفع نشده(؛ نگرانی هایی 
را به وجود آورده و درواقع از ابتدا هم این 
مسائل مطرح بوده است.او ابراز امیدواری 
می کنــد: اگر این لایحــه -به خصوص در 
بخش اتوبوسرانی- به نتیجه برسد، مردم 
طعم شــیرین حل مشکلات حمل و نقل 
شهری را خواهند چشید و اگر نتوانیم این 
مشکل را حل کنیم، به نظرم این به عنوان 
یک قســمت تاریک در عملکرد شــورای 

ششم خواهد بود. 
ناصرامانی؛ عضو شــورای شهر تهران هم 
درپاســخ به پرســش خبرآنلاین درباره 
دستاوردهای سفر مدیریت شهری به چین 
می گوید: قراردادهای بسته شده در چین، 
در دو بخش فعال شــده اســت که یکی، 

بخش مربوط به واگن های مترو است. 
در ایــن زمینه، فعــلا پیش پرداختی که 
باید پرداخت می شــد، از سوی شهرداری 
پرداخت شــده و طرف چینــی هم قول 
داده که از اواخر امســال، اولین سری این 
واگن ها را تحویل شهرداری تهران بدهد.

امانی ادامه می دهد: قرارداد بخش مربوط 
به اتوبوس ها منعقد شده است و تا جایی 
که مطلع هستیم، ۷۵ میلیون یورو هم از 
طریق بانک شهر به طرف چینی پرداخت 
شده است؛ یعنی الزاما آنها متعهد هستند 
که اتوبوس های برقی موردنیاز شهر تهران 
را تامین کنند و مابقی اش متوقف شده که 
علتش این اســت که سازمان بازرسی کل 
کشــور ورود پیدا کرده و و به این قرارداد 
و مصوبه  شورای شهر تهران ایراد اساسی 
گرفته که این پرونده به هیات حل اختلاف 

وزارت کشور ارجاع شده است. 

رئیس پلیس راهــور فراجا از اجرایی 
شدن طرح رســیدگی غیرحضوری و 
جریمه های  اعتراضــات  به  اینترنتی 

رانندگی تا پایان سال خبر داد.
به دلیل بــروز خطاهای احتمالی در صدور 
قبض های جریمه رانندگی و لزوم مراجعه 
حضوری برای پیگیری اعتراضات، بسیاری 
از راننــدگان با چالش هــای مالی و زمانی 
مواجه شده اند. در شرایط فعلی، گاه پیش 
می آید کــه فرد برای اعتراض به جریمه ای 
به ارزش ۱۰۰ هزار تومان، ناچار به پرداخت 
هزینه هایی بیش از مبلغ جریمه می شود تا 
بتواند اعتراض خود را به طور رســمی ثبت 
و پیگیری کند. این روند نه تنها هزینه های 
اضافی بر دوش راننــدگان می گذارد، بلکه 
وقــت و انرژی قابل توجهــی را نیز از آنها 
می گیرد. سردار سید تیمور حسینی رئیس 
پلیس راهور فراجا در گفت وگو با خبرنگار 
مهر درباره غیرحضوری شــدن اعتراض به 

جریمه های رانندگی گفــت: پلیس راهور 
برای بهبود خدمات رســانی و کاهش زمان 
رســیدگی به اعتراضات جرایــم رانندگی، 
امکان جدیــدی را برای ثبــت اعتراضات 
فراهم کرده اســت. ایــن فرایند به گونه ای 
طراحی شــده که راننــدگان بتوانند بدون 
مراجعــه حضوری به دفاتــر پلیس +۱۰ و 
اجراییــات، اعتراض خود را ثبت و پیگیری 
کننــد.وی افــزود: در این طــرح، افراد با 
اســتفاده از اپلیکیشن پلیس من و پس از 
احــراز هویت از طریق اطلاعــات فردی و 
شــماره تلفن همراه ثبت شــده، می توانند 
درخواســت اعتراض به جرایــم رانندگی 
خود را ثبت کنند. این درخواست ها شامل 
اعتــراض بــه جریمه های نقــدی، نمرات 
منفی یا ســایر تخلفات رانندگی می شود. 
پلیس راهور موظف است مطابق با ماده ۵ 
قانون، حداکثر تا ۲۴ ســاعت پس از ثبت 

درخواست، بررسی اولیه را انجام دهد.

به گزارش مهر، ســردار حسینی ادامه داد: 
برای رســیدگی بــه اعتراضات، سیســتم 
هوشــمندی اطلاعات تخلفات را از طریق 
داده های دریافتی از دوربین های شــهری، 
اطلاعات معاینه فنی، داده های بیمه مرکزی 
و اطلاعــات پرداخــت عــوارض آزادراهی 
جمع آوری می کند. پس از بررســی دقیق 
این داده ها، نتیجه بررسی به مالک یا راننده 
اعلام می شود. در صورتی که راننده یا مالک 
همچنان به نتیجه اعتراض داشــته باشد، 
اپلیکیشــن درخواست  می تواند در همان 
رسیدگی مجدد به رأی صادره را ثبت کند. 
این درخواست توسط کارشناس متخصص 
و قاضی بررسی می شود تا اطمینان حاصل 
شود که تمام ابعاد موضوع به درستی مورد 

توجه قرار گرفته است.
وی افــزود: در پایــان، راننــده می تواند با 
مراجعه به مراکز مرتبط، استعلام وضعیت 
نهایی پرونده خود را دریافت کند و اقدامات 

لازم برای پیگیری امور بعدی را انجام دهد. 
کل این فرایند، از لحظه ثبت اعتراض اولیه 
تا صدور نتیجــه نهایی، حداکثر ۶۰ روز به 

طول می انجامد. 
پس از این بــازه زمانی، امــکان پیگیری 
مجدد پرونده وجود نخواهد داشت و پرونده 
مختومه تلقی می شود.رئیس پلیس راهور 
فراجا بیان کرد: ایــن اقدام پلیس راهور با 
هــدف کاهش هزینه ها و زمان رفت و آمد، 
ارتقای ســطح شــفافیت و دسترسی بهتر 
به خدمات صــورت گرفته و گامی مهم در 
جهت افزایش رضایتمندی شــهروندان و 
بهبــود کیفیت خدمات عمومی به شــمار 

می رود.
سردار حسینی در پایان گفت: این طرح تا 
پایان سال جاری اجرایی خواهد شد و از آن 
پس، رانندگان می توانند اعتراضات خود را 
به صورت کاملًا غیرحضوری و آنلاین ثبت و 

پیگیری کنند.

رئیس کل ســازمان نظام  پرستاری با 
بیان اینکه افزایش ضریب ریالی تعرفه 
پرستاری می بایست به صورت واقعی 
باشــد، گفت: مطالبی درباره کلیات 
تعرفه های پرســتاری ســال آینده 
مبنی بر افزایش تعرفه های پرستاری 
برمبنای نرخ تورم در برخی رسانه ها 
منتشر شــده، در حالی که سازمان 
نظام پرســتاری معتقد است ارزش 
ریالی خدمات پرستاری می بایست به 

صورت واقعی افزایش یابد. 
احمد نجاتیــان درباره بررســی وضعیت 

تعرفه های پرســتاری ســال آینده گفت: 
جلســه شــورای عالــی بیمــه در هفته 
گذشته برگزار شــده، این در حالی است 
که تعرفه های پرســتاری مورد بررســی 
قرار نگرفته اســت. براســاس قانون، تمام 
مصوبات حوزه پرســتاری می بایســت با 
پیشــنهاد وزارت بهداشت و سازمان نظام 
پرستاری کشور انجام شود. او با بیان اینکه 
را  پرستاری  نظام  درخواست های سازمان 
در نامه ای خطاب به وزیر بهداشــت اعلام 
کرده ایم، افزود: »افزایش تعداد بسته های 
خدمات پرستاری«، »افزایش ارزش نسبی 

خدمات برخی بخش ها« و »افزایش ضریب 
ریالی تعرفه پرســتاری به صورت واقعی« 
جزو خواسته های سازمان نظام پرستاری 
تعرفه های  کلیات  درباره  اســت. مطالبی 
پرســتاری ســال آینده مبنی بر افزایش 
تعرفه های پرســتاری برمبنای نرخ تورم 
در برخی رســانه ها منتشر شده، در حالی 
که سازمان نظام پرســتاری معتقد است 
ارزش ریالی خدمات پرستاری می بایست 

به صورت واقعی افزایش یابد. 
رئیس کل سازمان نظام  پرستاری ادامه داد: 
اینطور مطرح شده که تعرفه های پرستاری 
سال آینده براساس نرخ تورم محاسبه شود، 
این در حالی است که متر و معیار محاسبه 
نرخ تورم مشخص نیســت. همچنین به 
دلیل اینکه پایه پرداختی ها در پرســتاری 
بســیار پایین اســت، مبلغ بیشتری برای 
افزایش ضریب ریالی تعرفه های پرستاری 
درنظر گرفته شــود. نجاتیان با بیان اینکه 
در این زمینه، تنها برای شــرکت در یک 
جلسه کارشناســی دعوت  شده ایم، افزود: 
اگر مصوبه شــورای عالی بیمه بدون نظر 
سازمان نظام پرستاری به دولت و سازمان 
برنامه و بودجه ارسال شــود، مورد قبول 
ســازمان نظام پرســتاری قرار نمی گیرد. 

سازمان نظام پرستاری، عضو شورای عالی 
بیمه نیست اما طبق قانون می بایست در 
جلسه تعیین تکلیف تعرفه های پرستاری 
حضور داشــته باشد تا از حقوق پرستاران 
دفاع کنیم. در انتظار دعوت شورای عالی 
بیمه برای حضور در جلسات هستیم اما تا 
به این لحظه چنین اتفاقی صورت نگرفته 

است. 
وی با اشــاره به بسته پیشنهادی سازمان 
نظام پرستاری درباره تعرفه های پرستاری 
تصریح کرد: کلیات بســته پیشــنهادی 
تعرفه هــای پرســتاری ســازمان نظــام 
پرســتاری را در نامه ای به وزارت بهداشت 
اعلام کرده ایم. همچنین جزییات بســته 
پیشــنهادی را در جلسات کارشناسی که 
داشته ایم طرح کرده ایم، اما به نظر می رسد 
که جزییات بسته پیشنهادی سازمان نظام 
پرســتاری در شــورای عالی بیمه مطرح 

نشده است. 
به گزارش ایســنا، رئیس کل سازمان نظام 
پرســتاری در پاسخ به پرسشــی درباره 
جزییات بسته پیشــنهادی این سازمان، 
گفت: این بســته به صورت جامع تنظیم 
شــده، یک کد ویژه برای پرستاران شاغل 

در ICU در نظر گرفته ایم.

ماحصل ۱۴ سفر مدیران شهرداری به چین برای تهران چه بود؟

شهرداریتهراندرحصارقراردادباچینیها

ثبت اعتراض به جرایم رانندگی تا پایان سال اینترنتی می شود

بسته پیشنهادی نظام پرستاری درباره تعرفه ها

قوانین مربوط به ایثارگران
باید اصلاح و تجمیع شود

سرپرست اداره کل حقوقی و معاضدت قضایی بنیاد شهید 
و امور ایثارگران با اشــاره به قوانین فراوان و به روز نشده 
مربوط به ایثارگران گفت: قوانین مربوط به ایثارگران باید 
اصلاح و تجمیع شود. ســارا کشفی در همایش سه روزه 
مدیران حقوقی استانها و اعضای کمیسیون ماده ۱۶ افزود: 
مدیران و کارشناسان حقوقی در ستاد و استانها هر روز با 
این مسائل و قوانین آشنا و  درگیر هستند و این همایش 
هم به جهت گره گشــایی در برخــی موضوعات درحال 
برگزاری است.وی ابراز امیدواری کرد: این آموزش ها نقطه 
عطفی باشــد تا به نواقص موجود، توجه و این نواقص در 

استان ها رفع شود.
کشــفی تصریح کرد: به موجب بند ت مــاده ۳۱ برنامه 
هفتم پیشــرفت یکی از تکالیف بنیــاد اصلاح و تجمیع 
قوانین ایثارگری اســت. قوانین و مقررات دامنه بسیاری 
را تحت شــمول دارد و خود قانــون جامع نیاز به اصلاح 
دارد .مهندس اوحدی معاون رئیس جمهور و رئیس بنیاد 
شــهید و امور ایثارگران به اســتفاده از ظرفیت نخبگان، 
تشــکل ها و حقوقدانان در این زمینه تاکیــد دارند و ما 
سعی خواهیم داشــت برنامه ریزی لازم را در این زمینه 
داشته باشیم. به گزارش ایثار، سرپرست اداره کل حقوقی 
و معاضدت قضایی بنیاد شــهید و امــور ایثارگران اظهار 
کرد: آموزش ســامانه کد کاربری ها حقوقی در خصوص 
ثبت لایحه، دادخواســت بدوی و تجدیدنظر، اظهارنامه و 
... با هدف خودکفایی کارشناســان استانی در ثبت لوایح 
دادخواســت های حقوقی و دیوان توسط معاون اداره کل 
حقوقی و معاضدت قضایی یکی از موضوعاتی است که به 
روسای حقوقی ادارات کل استان ها آموزش داده می شود. 

ایثارگری


